

Preduzeće "Minar frucht"d.o.o. iz Šljivova Aleksandrovac osnovano je 2005.godine. Preduzeće sebavi otkupom, preradom i izvozom šumskih plodova, jagodičastog voća i biološkom prozvodnjom šumskog i gajenog voća.



Company "Minar frucht" doo from Sljivovo,Aleksandrovac was established in 2005.

The company deals with buying, processing and exporting of raspberries, blackberries, plums and sour cherries, but also produces organic wild and cultivated fruit.



Die Firma "Minar frucht" doo aus Sljivovo,Aleksandrovac wurde im Jahre 2005. gegrundet.

Sie beschaftigt sich mit Ankauf, Verarbeitung uns Ausfuhr von Waldfruchten, Beerenobst und Bio-Herstellung von Wald-und Anbaufruchten

design by maltesse e-mail: mk firma@yahoo.com

# KAPACITETI I TEHNOLOGIJA

Preduzeće "Minar frucht"d.o.o predstavlja

kompleks od 2000 m² koji je izgrađen na parceli od preko 1

hektara.

#### Karakterišu je:

Kapaciteti skladištenja - preko 1.000 t različitih duboko zamrznutih proizvoda 2 rashladne komore sa alternativnim režimom rada od +/0° C do - 22° C

Najsavremenija tehnologija za preradu voća sa kapacitetima za

duboko zamrzavanje od preko 35 t dnevno Potpuno automatizovana linija za pakovanje



# CAPACITIES AND TECHNOLOGY

Company "Minar frucht" doo, is a 2000 m<sup>2</sup> complex which is built on more than 1 hectares of land

#### It is characterized by:

Storage capacity - over 1,000 t of different frozen products 2 freezing chambers with alternation operation modes between +/0 °C and -22 °C

The latest technology for proces fruit with the capacity to deep freeze 35 tons of fruit a day
A fully automated packaging line



## KAPAZITÄTEN UND TECHNOLOGIE

Die Firma "Minar frucht" doo ist ein 2000 m² großer komplex, der sich auf einem Grundstück von über 11 Hektar erstreckt.

### Hauptmerkmale:

Lagerkapazitäten für über 1000 Tonnen von verschiedenen tiefgekühlten Produkten

2 Kühlkammern mit alternativen Arbeitsweisen von  $+/0^{\circ}$  C bis 22° C

Modernste Obstverarbeitungstechnologie mit Kapazitäten zur Tiefkühlung von über 35 Tonnen täglich Vollautomatische Verpackungslinie

design by maltesse e-mail: mk\_firma@yahoo.com



Poslovna politika MINAR frucht zasniva se na obezbeđivanju najvišeg nivoa kvaliteta i bezbednosti proizvoda i usluga kompanije, a u cilju potpunog zadovoljstva svih zainteresovanih strana.

Sertifikati

HACCP sistem - Hazard Analysis and Critical Control Points

# Policy of Quality

MINAR frucht business policy is based on providing the highest level of quality and safety of the company's products and services with the view of ensuring the satisfaction of all stakeholders..

Certifications

HACCP sistem - Hazard Analysis and Critical Control Points

# <u>Qualitätspolitik</u>

Die Geschäftspolitik des Unternehmens MINAR frucht ist auf der Gewährleistung des höchsten Qualitätsniveaus und der Sicherheit der Produkte und Dienstleistungen des Unternehmens begründet, mit dem Ziel, alle interessierten Parteien vollkommen zufriedenzustellen.

Zertifikate

HACCP sistem - Hazard Analysis and Critical Control Points







### Malina

Malina je nacionalni brend Srbije, što već dovoljno govori o njenom kvalitetu. Geografska pozicija i kontinentalna klima sa prosečnom godišnjom temperaturom od 9,3 do 10,9° C

i padavinama 647-820 mm doprinose da kvalitet malina iz Srbije uveliko prevazilazi kvalitet malina iz drugih delova sveta.

Maline iz Srbije odlikuje visoki procenat suve materije 8-14 % što govori o višestrukim prednostima u kvalitetu, upotrebnoj i tehnološkoj vrednosti ploda.

Najzastupljenija sorta maline u Srbiji je Willamette koja se odlikuje izvanrednim ukusom i tamno crvenom bojom i nakon dubokog zamrzavanja. Osim Willametta, veoma je tražena i sorta Miker.

## Raspberry

Raspberries are a Serbian national brand, which already says enough about its quality. The geographical position, continental climate with an average annual temperature between 9.3 and 10.9 °C and 647-820 mm of rainfall contribute to the fact that the quality of raspberries from Serbia is superior to the quality of raspberries from other parts of the world. Raspberries from Serbia are characterized by a high percentage of dry matter, between 8-14 %, which speaks of the many advantages in quality, use and the fruit's technological value.

The most represented variety of raspberry in Serbia is Willamette, which is characterized by a distinct taste and dark red colour, even after deep freezing Miker is another sort of raspberry commonly grown in Serbia.

#### <u>Himbeeren</u>

Himbeeren stellen ein nationales Warenzeichen Serbiens dar, was ein Beweis für ihre hohe Qualität ist.

Die geographische Lage und das kontinentale Klima mit durchschnittlichen Jahrestemperaturen zwischen 9,3 und 10,9° C und Niederschlägen zwischen 647 und 820 mm tragen dazu bei, dass die Qualität der Himbeeren aus Serbien die Qualität der Himbeeren aus anderen Weltregionen übertrifft.



# **Blackberry**

Black Satin.

Blackberries have been produced in Serbia for more than 30 years and today they represent a significant export product.

Najzastupljenije sorte kupine u Srbiji su Čačanka, Thornfree i

Blackberries, rich in antioxidants, are used in different branches of the food industry, not only because of their delicious taste, but also as it is a natural and healthy food.

The most represented varieties of blackberries in Serbia are Čačanka, Thornfree and Black Satin.

### <u>Brombeeren</u>

Brombeeren werden in Serbien schon seit über 30 Jahren produziert und stellen heute ein bedeutendes Ausfuhrprodukt dar.

Die an Antioxidanten reichen schwarzen Himbeerefrüchte sind in verschiedenen Zweigen der Nahrungsmittelindustrie vertreten, nicht nur wegen ihres außerordentlichen Geschmacks, sondern weil sie eine gesunde und heilsame Nahrung darstellen.

Die am meisten verbreiteten Brombeeren sorten in Serbien sind Cacanka, Thornfree und Black Satin.



Jagoda

Jagode iz Srbije dobro su poznate u svetu po svom kvalitetu, jarko crvenoj boji i sposobnosti zadržavanja svežine i nakon zamrzavanja i prerade.

Naičešće uzgajana industrijska jagoda je Senga Sengana, a poslednjih godina rastući trend ima Elsanta kao i druge sorte koje imaju primenu i na tržištu svežeg voća.



### **Strawberry**

Strawberries from Serbia are well-known for their quality, strong red colour and freshness, even after freezing and processing. The most grown industrial strawberry is Senga Sengana, but in recent years, Elsanta has become increasingly consumed as well as the other varieties that are used in the fresh fruit market.



### Erdbeeren

Erdbeeren aus Serbien sind in der Welt wegen ihrer Qualität, ihrer leuchtend roten Farbe und ihres Vermögens, ihre Frische auch nach der Tiefkühlung und Verarbeitung aufrechtzuerhalten, sehr bekannt.

Die am meisten angebaute Erdbeersorte ist Senga Sengana, in den letzten Jahren steigt die Sorte Elsanta an, sowie einige andere Erdbeersorten, die meistens als Frischfrüchte verzehrt werden.



Povoljna klima i dobar geografski položaj zemlje, omogućavaju izuzetan kvalitet višnje, što je čini jednim od najznačajnijih izvoznih proizvoda Srbije.

Najzastupljenija je sorta Oblačinska višnja koja se lako iskoštičava, a odlikuje se izvanrednim ukusom i tamno crvenom bojom kože i mesa, što je čini nezamenljivom u mnogim granama prehrambene industrije.



The favourable climate conditions and the excellent geographical position provide an extraordinary quality of cherries, which makes it one of the most significant Serbian export products.

The most represented variety is Oblačinska cherry, the stones of which are easily removed, and which is characterized by a great taste and dark red colour of the fruit's skin and flesh, which makes it unchangeable in many branches of the food industry.



#### <u>Sauerkirschen</u>

Das günstige Klima und die gute geographische Lage des Landes ermöglichen eine außerordentliche Qualität der Sauerkirschen, was sie zu einem der bedeutendsten Ausfuhrprodukte Serbiens macht. Die am meisten verbreitete Sorte ist Oblacinska visnja, die mühelos entkernt wird und sich durch einen außerordentlichen Geschmack und die dunkelrote Haut- und Fleischfarbe auszeichnet, womit sie in vielen Zweigen der Nahrungsmittelindustrie unersetzlich ist.



Šljiva je najznačajnije i najzastupljenije voće u Srbiji. Zahvaljujući svojoj specifičnoj aromi i ukusu koji je očuvan i posle različitih vidova prerade, šljiva ima izuzetno široku primenu u prehrambenoj industriji, a različiti proizvodi od šljive su svojevrsni delikatesi.

Sorte šljive po kojima je Srbija poznata su Stenley, razne sorte Čačanke i Požegača.



Plums are the most significant and the most represented fruit in Serbia owing to their specific aroma and taste, which remains unchanged even after different types of processing. Plums are widely used in the food industry and different products made from plum are unique delicacies. Serbia is famous for the Stanley variety of plum and different varieties of Čačanka and Požegača.



#### <u>Pflaumen</u>

Pflaumen sind die bedeutendsten und meist verbreiteten Früchte in Serbien.

Dank ihrem spezifischen Aroma und ihrem Geschmack der nach verschiedenen Verarbeitungen erhalten bleibt, findet die Pflaume eine außerordentlich breite Verwendung in der Nahrungsmittelindustrie.

Die verschiedenen Pflaumenprodukte sind wahre Delikatessen. Die bedeutendsten Pflaumensorten in Serbien sind Stenley sowie verschiedene Sorten der Cacanka und Pozegaca.

design by maltesse e-mail: mk\_firma@yahoo.com







